
افزایش حضور مردم و حجم استفاده از  وسایل 
نقلیه عمومی در تهران نگران کننده است

فرمانده ستاد مقابله با کرونا در تهران با اشاره به ابلاغ پروتکل 
بهداشتی به نانوایی ها، درخصوص تامین اقلام بهداشتی مورد نیاز 

این صنف با همکاری اتحادیه نانوایان اعلام آمادگی کرد.
بهداشتی  نکات  رعایت  عدم  خصوص  در  زالی  علیرضا  دکتر 
توسط برخی نانوایی ها، گفت: در نشستی که با اصناف برگزار شد، 
پروتکل های بهداشتی تدوین و به نانواها نیز استانداردهای مرتبط 

ابلاغ شده است.
محیط  بهداشت  کارشناسان  رابطه  این  در  اینکه  بیان  با  وی 
نظارت های ویژه تری را اعمال خواهند کرد، اظهار کرد: ستاد مقابله 
با کرونا در تهران آماده همکاری با اتحادیه نانوایان برای تامین اقلام 

بهداشتی مورد نیاز با قیمت مناسب است.
خصوص  در  تهران  در  کرونا  بیماری  با  مقابله  ستاد  فرمانده 
افزایش ترددها در روزهای اخیر، بیان کرد: افزایش حضور مردم در 
خیابان ها و استفاده آنها از  وسایل نقلیه عمومی نگران کننده است. 
اعضای محترم شورای شهر ، ضمن تحلیل مسائل،  با  طی  دیدار 

تصمیماتی اتخاذ خواهد شد.

رئیس سازمان حج و زیارت:

 افراد با بیماری زمینه ای امسال 
راهی حج نمی شوند

رئیس سازمان حج و زیارت گفت: درصورت تدوام بحران کرونا، 
افرادی که دارای ریسک و دچار بیماری های زمینه ای و مشکلات 
سنی هستند امسال به سفر حج فرستاده نمی شوند و اعزام آنها به 

سال بعد موکول خواهد شد.
علیرضا رشیدیان با بیان اینکه امیدواریم تا شروع فصل گرما 
را  اما در عین حال خود  یابد  اپیدمی بیماری کووید 19 کاهش 
برای شرایط و سناریوهای مختلف آماده کرده ایم، افزود: بر اساس 
تفاهمی که با عربستان امضا کردیم در سال جاری 87 هزار و 550 
نفر اعم از زائر و کارگزار از جمهوری اسلامی ایران به سفر حج اعزام 
می شوند و در این رابطه کلیه اقدامات مربوط به عقد قراردادهای 
و  بیمه  بهداشت،  با  نیز مباحث مرتبط  و  تدارکات  تغذیه،  مسکن، 
ناوگان حمل و نقلی حجاج انجام و قراردادهای آن منعقد شده است.
و  یابد  خاتمه  کرونا  بحران  که  صورتی  در  کرد:  تصریح  وی 
تصمیم بر برگزاری حج و اعزام تمامی سهمیه توافقی زائران باشد، 
علاوه بر رعایت شرایط مختلف فنی و عملیاتی، موضوع را به صورت 
علمی و کارشناسی بررسی کرده و ضمن انجام معاینات و ارزیابی 

شرایط استطاعت جسمی افراد ، اعزام زائران انجام می شود.
حج  وزارت  با  تعاملات  راستا  این  در  داد:  ادامه  رشیدیان 
از  ادامه دارد و سازمان هم پروتکل های سلامت حجاج  عربستان 
و  تدارکات  و  تغذیه  اسکان،  نقل،  و  حمل  اعزام،  معاینات،  مرحله 
اعمال مناسک حج را با توجه به اپیدمی ویروس کرونا تهیه و تدوین 

کرده است.
کشورهای  بین  در  ایران  اسلامی  جمهوری  کرد:  تصریح  وی 
اسلامی و همکار در برگزاری حج، یکی از پیشروترین کشورها در 
قوی  سازماندهی  با  دراز  سالیان  و  است  امر حفظ سلامت حجاج 
کادر بهداشت و درمان و در اختیار داشتن درمانگاه ها و بیمارستان 
تخصصی و ایجاد شبکه بهداشتی - درمانی که از بدو شکل گیری 
کاروان ها تا بازگشت از این سفر معنوی همراه حجاج است تجربه 

و دانش گرانقدری اندوخته است.
رییس سازمان حج و زیارت گفت: ایران در سایه این تجربه، 
دانش و توان علاوه الگو سازی در عملیات حج برای سایر کشورها، 
همکاری خوبی هم با وزارتخانه های بهداشت و حج عربستان دارد.

رشیدیان افزود: قوانین و دستورالعمل های بهداشتی، معاینات 
قبل از اعزام، کنترل و رسیدگی به وضعیت سلامت بیماران و افراد 
پر خطر در طول عملیات حج در شبکه بسته و منحصر به ایرانیان 
قبولی  قابل  رضایتمندی  و  تامین شده  باعث شده سلامت حجاج 

هم ایجاد شود .
وی ادامه داد: در شرایط کنونی هم با توجه به همه حساسیت 
سازمان  های  شاخص  رعایت  نیز  و  علمی  دقیق  معیارهای  و  ها 
بهداشت جهانی و وزارتخانه های بهداشت هر دو کشور نسبت به 

تدبیر شرایط و  پیش بینی ها متناسب با آن اقدام می کنیم.
رئیس سازمان حج و زیارت در ادامه در پاسخ به این سئوال 
و  آمادگی  عدم  و  کرونا  بحران  تداوم  صورت  در  است  ممکن  که 
توانمندی عربستان برای مهیا ساختن شرایط مناسب حضور تمامی 
حجاج کشورهای اسلامی نسبت به محدودسازی سهمیه ها اقدام 
کند، گفت:  در این صورت بر مبنای برنامه ریزی های انجام شده 
افرادی که دارای ریسک و دچار بیماری های زمینه ای و مشکلات 
سنی هستند امسال به این سفر معنوی فرستاده نمی شوند و اعزام 

شان به سال بعد موکول می شود.
وی در این باره که اگر عربستان تصمیم به عدم برگزاری حج 
بگیرد تکلیف ثبت نامی های امسال از حیث اولویت اعزام و سپرده 
هایشان چه می شود نیز تصریح کرد: در این شرایط به طور قطع 
نام  اکنون ثبت  با زائرینی است که هم  بعد  اعزام در سال  اولویت 

کرده و فرایند ثبت نام آنها تکمیل شده است.
هزار   51 کنون حدود  تا  ماه  اسفند  نهم  از  افزود:  رشیدیان   
اند که در حال  نام کرده  ثبت  اینترنتی  از طریق سامانه رزرو  نفر 
حاضر از این تعداد 49 هزار و 596 نفر ثبت نامشان قطعی و نهایی 

شده است.
وی با بیان اینکه فرآیند ثبت نام همچنان ادامه دارد، افزود: 
ارز مورد نیاز حج امسال نیز بر اساس مصوبه دولت با نرخ مصوب 
تامین شده که بر اساس ثبت نام قطعی زائران این منابع به حساب 
های سازمان حج و زیارت در عربستان منتقل و قراردادهای مربوط 
به مسکن و حمل و نقل درون و برون شهری ،تغذیه و تدارکات و و 

غیره زائران منعقد می شود.
رئیس سازمان حج و زیارت افزود: همچنین در قرارداد با طرف 
العاده  با عنوان شرایط فوق  های خدمات دهنده عربستانی، بندی 
قرارداد   ، برگزاری حج  و اضطراری دیده شده که در صورت عدم 
مربوط به خدمات به سال بعد منتقل شده و از این ناحیه ضرری 

متوجه زائرین ما نمی شود.
عدم  در صورت  عبارتی  به  موضوع گفت:  این  تشریح  در  وی 
گذاری  سرمایه  بجای  زیارت  و  حج  سازمان  امسال،  حج  برگزاری 
ریالی به نیابت از این زائرین قراردادهای مسکن و حمل و نقل و 
و  لحاظ شرایط اضطراری در عربستان منعقد کرده  با  را  تدارکات 
این خدمات در سال بعد برمبنای قراردادهای امسال به زائران ما 
ارائه می شود و تحولات اقتصاد جهانی و نرخ برابری ارز و ریال و 
هر گونه افزایشی در نرخ ها متوجه هزینه های اعزام حجاج ما در 
سال آینده نخواهد شد.رشیدیان با تاکید بر اینکه عدم تغییر هزینه 
ارزی صرفاً در صورت عدم برگزاری حج در سال جاری و موکول 
از  اندکی  درصد  فقط  افزود:  است،  آینده  سال  به  قراردادها  شدن 
، سازماندهی و  ویزا، هواپیما   ، هزینه های حجاج همانند عوارض 
آموزشی ممکن است در سال آتی تغییر کند اما بخش عمده هزینه 
سفر حج برای زائران ثبت نامی امسال در این صورت ثابت خواهد 
در  زیارت  و  نمی شود.رئیس سازمان حج  افزایشها  و مشمول  بود 
ادامه برای آن دسته از افرادی که ثبت نام کرده اند و در صورت 
عدم برگزاری حج قصد انصراف داشته باشند هم گفت: این افراد می 
توانند انصراف داده و زائران اولویت های بعدی فراخوان و ثبت نام 

شده و جایگزین آنها می شوند.
به گفته وی، در واقع تمامی زائران ثبت نامی امسال در صورت 
عدم برگزاری حج 99 در سال بعد اعزام می شوند و در صورتی ثبت 
نام جدید انجام می شود که سهمیه کشور بیش از افراد ثبت نامی 
باشد، ضمن آنکه هزینه سفر حج ثبت نامی های جدید بر اساس 

نرخ ارز همان سال محاسبه و اخذ می شود.
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وزیر آموزش و پرورش گفت: در جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم 
گرفتیم که تعطیلی تمامی مراکز آموزشی تا دو هفته آینده استمرار پیدا کند.
نشست  پایان  از  پس  پرورش  و  آموزش  وزیر  میرزایی،  حاجی  محسن 
مشترک با کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی در محل این 
وزارتخانه، گفت: طی روزهای اخیر در جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم 
گرفتیم که تعطیلی تمامی مراکز آموزشی تا دو هفته آینده استمرار پیدا کند 
و در این دو هفته مجددا شرایط را ارزیابی کنیم و متناسب با وضعیت پس 
از پایان این دو هفته تصمیم گیری در مورد نحوه ادامه سال تحصیلی انجام 

خواهد شد.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: در این مدت همکاران بنده در آموزش 
و پرورش سناریوهای مختلف را بررسی می کنند که متناسب با زمان پایان 
سال تحصیلی، کیفیت آزمون ها در شرایط مختلف چگونه باشد و محتوای 
آموزشی، باقی مانده محتوا و ارزیابی محتوای آموزش داده شده به چه صورتی 

انجام شود.
وی ادامه داد: خوشبختانه معلمان در سراسر کشور به روش های متنوعی 
برای حفظ ارتباط با دانش آموزان تلاش کردند تا جریان آموزش استمرار یابد 
البته دفاتر ما در سراسر کشور ارزیابی می کنند و متناسب با وضعیت تحصیل 
دانش آموزان برای آینده پیشنهادات مختلف را به ما می دهند و تصمیم گیری 

خواهد شد.
با  نشست مشترک  در  گرفته شده  تصمیمات  مورد  در  میرزایی  حاجی 
کمیسیون آموزش مجلس، گفت: در این نشست گزارشی را در مورد اقدامات 
و تدابیر انجام شده در حادثه کرونا را ارائه کردیم و نمایندگان هم دیدگاه ها، 
را  توضیحات  و  نکات  هم  ما  و  کردند  تشریح  را  دغدغه هایشان  و  نگرانی ها 
بعدی  مرحله  در  تصمیم گیری  برای  و  استفاده کردیم  آنها  نظرات  از  و  ارائه 
که مرجع صلاحیت دار ستاد ملی مبارزه با کرونا است، تصمیم گیری نهایی 

انجام خواهد شد.
 وی با یادآوری اینکه متناسب با تصمیم گیری راجع به نحوه ادامه سال 
تحصیلی درباره امتحانات هم تصمیم گیری خواهد شد، ادامه داد: در حال 
حاضر گروهی مشغول برنامه ریزی هستند که آیا ما پس از این دو هفته جریان 
آموزشی مان چگونه خواهد بود و اینکه آیا به صورت حضوری یا غیر حضوری 
باید جریان آموزش همچنان ادامه پیدا کند؟ اگر حضوری باشد چه مدت و 
کیفیت آزمون به چه صورتی انجام می شود و اگر به صورت غیرحضوری باشد 
آیا می توانیم آزمون ها را به صورت حضوری برگزار کنیم و یا باید با روش های 

دیگری را برای آزمون در نظر گیریم.
آرامش  و  اطمینان  ها  خانواده  به  داد:  ادامه  پرورش  و  آموزش  وزیر 
با  متناسب  قطعا  زیرا  نباشند  فرزندانشان  نگران سال تحصیلی  می دهیم که 
نباید  و  آمد  به عمل خواهد  داده شده هماهنگی های لازم  آموزش  محتوای 
نگران از دست رفتن سال تحصیلی فرزندانشان نباشند و به کسانی هم که 
دغدغه کنکور دارند اطمینان می دهم که ان شاء الله پس از اینکه پایان سال 
برای کنکور  را  دارند که خودشان  اعلام کنیم سه هفته فرصت  را  تحصیلی 

آماده کنند تا با آرامش بتوانند در کنکور شرکت کنند.
حاجی میرزایی در مورد تداوم سال تحصیلی، گفت: تاکنون بنا بر ادامه 
و  بهداشت  وزارت  از  که  اطلاعاتی  آخرین  اساس  بر  و  است  تحصیلی  سال 
آموزش پزشکی گرفتیم ما تا پایان فروردین ماه اجازه دایر کردن مدارس را 
نداریم اما اگر پس از پایان فروردین اجازه داده شد متناسب با آن می توانیم 

وضعیت های مختلف را بررسی و تصمیم گیری کنیم.
سلامت  که  می دهم  اطمینان  خانواده ها  به  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
فرزندانشان برای ما فوق العاده اهمیت دارد، افزود: هر کاری که سلامت آنها 
را در معرض مخاطره قرار دهد، به طور حتم انجام نخواهیم داد و ستاد ملی 
مبارزه با کرونا این اختیار را به ما تفویض کرده که در مناطقی که از طریق 

وزارت بهداشت اجازه پیدا می کنیم مدارس دایر شود و ما می توانیم مدارس 
را نوبتی کنیم یعنی عده  ای یک در میان بیایند و تعداد دانش آموزانی که در 
کلاس شرکت می کنند تعداد کمتری باشد البته اگر در مناطقی اجازه داده 
شود تمهیداتی اندیشیده شده که مثلا برخی از دروس می تواند همچنان به 
صورت غیرحضوری ادامه پیدا کند و بخشی از دروس هم از طریق واگذاری 
انجام  منزل  در  دانش آموزان  وسیله  به  معلمان  سوی  از  تحقیقاتی  کارهای 
شود و بخشی که باید الزاما حضوری انجام شود منحصرا آن بخش به صورت 

حضوری برگزار شود.
کوچکترین  که  است  این  ما  تلاش  همه  اینکه  بیان  با  میرزایی  حاجی 
آسیب و خللی به سال تحصیلی آینده وارد نشود، گفت: تقویم زمانی را رعایت 
خواهیم کرد و تلاش می کنیم که اگر به زمان اجازه بازگشایی مدارس نزدیک 
ناگزیر  ما  قرار دهد  تأثیر  را تحت  آینده  به گونه ای که سال تحصیلی  شود 

هستم که زودتر سال تحصیلی را به پایان ببریم.
غیردولتی  مدارس  مورد  در  اینکه  یادآوری  با  پرورش  و  آموزش  وزیر   
اختیاراتی را به خود شورای مدارس واگذار کردیم که متناسب با وضعیت ها 
اقدام کنند، ادامه داد: فعلا هزینه هایی که بابت غذا و برنامه های فوق برنامه 
دریافت می کردند چون انجام نمی شود می توانند این هزینه ها را مطالبه کنند 
اما در مورد آموزش چون جریان آموزش تداوم دارد و می تواند تا پایان سال 
تحصیلی هم ادامه یابد، اقدام خاصی انجام نمی شود و موسسان هم نیازمند 
حمایت هایی هستند و طرح موضوع کردند و ما هم این موضوع را با کمیته 
با کرونا مطرح کردیم که در صورتی که بررسی  اقتصادی ستاد ملی مبارزه 
شود و مشکلات  آنها مورد تأیید قرار گیرد از تسهیلاتی که دولت پیش بینی 
کرده برای واحدهایی که تحت تأثیر کرونا آسیب  دیده اند و  و مشکلی برای 
نیروی انسانی خود به وجود نیاورده اند، از تسهیلاتی که دولت پیش بینی 

کرده استفاده کنند.
اثر کرونا،  بر  66 معلم  بر فوت  اظهارنظرها مبنی  برخی  وی در مورد 
با  متناسب  و  داریم  انسانی  نیروی  و  معلم  میلیون  یک  ما  بهرحال  گفت: 
خصوص  به  فرهنگیان  میان  در  قطعا  است  جامعه  در  که  وضعیت  همین 
از  برخی  به  مربوط  داریم  که  اطلاعاتی  عمدتا  که  بازنشسته  فرهنگیان 
همکاران فرهنگی بازنشسته که سن بالا داشتند بر اثر کرونا آسیب دیدند 
ضمن  بشنوند  خارج  آموزش  چرخه  از  دلیل  این  به  معلمان  اگر  قطعا  و 
به خانواده ها، در مورد  آنها و عرض تسلیت  برای  طلب رحمت و مغفرت 

تدبیر خواهد شد. آنها  جایگزینی 
حاجی میرزایی در در مورد وضعیت معلمان حق التدریسی که وضعیت 
پرداختی شان مشخص نیست، یادآور شد: تمام پرداخت ها انجام شده و تنها 
کسانی که خرید خدمت آموزشی هستند بخشی از مطالبات آنها باقی مانده 
که پرداخت می شود تقریبا سالی که گذشت از حیث پرداخت معوق مطالبات 
فرهنگیان جزو سال های کم نظیر پرداخت مطالبات بوده و خوشبختانه بخش 
عمده مطالبات فرهنگیان، همه حق التدریسان شاغل و معوقات کارکنان اداری 

پرداخت شده و در مورد خرید خدمت هم حدود 65 درصد پرداخت شده و 
باقی هم پرداخت می شود.

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: شبکه اجتماعی دانش آموزان کار بزرگی 
است که قرار است در سطح وسیع و گسترده ای از طریق غیر حضوری و بر 
بستر اینترنت خدمات آموزشی را به دانش آموزان ارائه کند البته ما نیازمند 
با  متناسب  و  شود  آشکار  کاستی ها  و  باید ضعف ها  و  هستیم  آزمایشی  کار 
این  در  بنابراین  تدبیر کنیم  قرار می گیریم  آن  وضعیت های مختلفی که در 
مرحله در حال اجرای آزمایشی هستیم و نگرانی  و درخواست ما از مجموعه 
پیام رسان  هایی که به ما اعلام آمادگی کردند این بود که محیطی که در اختیار 
دانش آموزان قرار می گیرد باید به طور کامل مستقل از پیام رسان باشد تا 
امکان ارتباط سایر محتوای برخی از این پیام رسان ها با دانش آموزان نباشد 
زیرا ممکن است محتوای برخی پیام رسان ها متناسب با سن دانش آموزان 

و شرایط آنها نباشد.
وی افزود: از این رو تأکید ما این بوده که محیطی که در اختیار آموزش و 
پرورش قرار می گیرد کاملا مستقل باشد، پیام رسان ها پیشنهادات خود را ارائه 
کردند و این هفته در حال تست هستند و اگر از تست موفق بیرون بیایند به 
تدریج عملیات ثبت نام مرحله به مرحله و دوره به دوره انجام خواهد شد البته 
بخشی قبول کردند و بخشی گفتند برای ما در شرایط کنونی امکان ندارد و 

نیازمند سرمایه گذاری های جدید است که زمان می برد.
حاجی میرزایی ادامه داد: یکی از تست هایی که انجام می شود این است 
که مجموعه ظرفیت داخلی کشور ما چه تعداد دانش آموز را می تواند تحت 
پوشش قرار دهد و برخی اعلام کردند که این ظرفیت وجود دارد و می تواند 

جوابگوی همه دانش آموزان باشد.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه شبکه رشد کماکان به فعالیت خود 
ادامه می دهد و ما در آنجا تولید محتوای آموزشی داریم، یادآور شد: پیش بینی 
کردیم که شبکه شاد فعال و از نظر محتوایی به شبکه رشد متصل شود زیرا 
شبکه رشد می تواند اطلاعات متنوعی را در اختیار معلمان و دانش آموزان 

قرار دهد.
وی ادامه داد: شبکه سینا در زمانی که من در آموزش و پرورش مشغول 
شدم به دلیل نقدهای موجود متوقف شده بود و هنوز تصمیمی به راه اندازی 
نیست؛ امیدوار هستیم در شرایطی که ما ناگزیر هستیم یک کاری را برای 
جایگزین آموزش دانش آموزان در این شرایط که از حضور در مدرسه محروم 
این  با  متناسب  ظرفیتی  هستیم  ناگزیر  بنابراین  کنیم  پیش بینی  هستند 

شرایط فراهم کنیم.
ظرفیت  در  زیرا  باشد  تعاملی  ظرفیت  این  باید  افزود:  میرزایی  حاجی 
تعاملی امکان ارتباط دانش آموزان و معلم باید برقرار باشد و اکنون ارتباط هایی 
که یکسویه است هدف ما را تحقق نمی دهد و ما نیازمند ارتباط دو سویه 

هستیم که شبکه شاد درصدد ارائه چنین فرصتی به ما است.
در  که  کنیم  می  تشکر  معلمان  از  شد:  یادآور  پرورش  و  آموزش  وزیر 
با استفاده از ظرفیت های متنوعی کار  فرصتی که ما درگیر این کار بودیم 
آموزش را انجام دادند اما اشکال این روش این است که کاملا موردی بوده 
و هیچ نوع اشراف نظارتی از سوی آموزش و پرورش وجود ندارد و همچنین 
امکان ارزیابی موثری بر آن وجود ندارد و اطمینان از اینکه چه میزان محتوا از 
این طریق عرضه شد وجود ندارد و روش های کاملا متنوعی است و اطلاعات 

معلمان و دانش آموزان امن است و به هیچ کس دیگری داده نخواهد شد.
وی افزود: تمامی تعاملات منحصرا می تواند در بستر آموزش و مبادلات 
آموزش باشد و هیچ امکان دیگر برای کارهای دیگر که در فضای مجازی انجام 
از سوی معلم به  انتقال درس  برای  این فضا منحصرا  می دهیم وجود ندارد؛ 
دانش آموز و انتقال ایرادات و تکالیف دانش آموزان به معلم و انجام آزمون ها و 

تست های لازم پیش بینی شده است.

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با اعلام تولید ۳0 داروی جدید در کشور 
خبر داد که پیش از این از خارج وارد می شد و گفت: این اقدام کاهش حدود 

50 میلیون دلار ارز برای واردات داروی کشور را کاهش می دهد.  
کارخانجات  در  حضور  با  که  شریعتمداری  محمد  ایسنا،  گزارش  به 
داروپخش از دستاوردهای تازه گروه دارویی تامین )تی پی کو( رونمایی کرد، 
در جمع خبرنگاران با بیان اینکه از سال حمایت از کالای ایرانی و رونق تولید 
با  عبور کردیم و به سال جهش تولید در سال 99 رسیده ایم گفت: طبیعتاً 
پایه گذاری هایی که در آن ایام صورت گرفت؛ به عنوان مثال در دوره ای که در 
وزارت صنعت بودم با ممنوعیت واردات تعداد 400 قلم کالا به کشور و اعمال 

برخی از سیاست ها و مقدمات، حمایت از کالای ایرانی بیش از 6 برابر شد.
 وی افزود: در سال رونق تولید تلاش شد تا با اصلاح برخی از مقررات، به 
ویژه فضای کسب و کار در وزارت دارایی گام های مثبت پایه ای در آن بخش 
و هم سایر بخش های کشور برداشته شود. در صدور مجوزها که روش بسیار 
سختی است، سامانه ای در وزارت دارایی راه اندازی شد برای عبور از مراحل 
مختلف اداری و ثبت نام برای شروع یک فعالیت اقتصادی و تجاری که این از 

کارهای زیرساختی خوبی بود که انجام شد.
 وزیر رفاه افزود: طبیعتا این امر منجر شد که تولید شرایط بهتری پیدا 
کرد؛ به ویژه در شرایط فشار زائده الوصفی که نظام سلطه علیه اقتصاد ملت 
ایران اعمال کرد. این موضوع کمک حال ما بود در شرایطی که محدودیت 
فروش نفت خام در بازار جهانی به گونه ای بود که ما را با طرح جدی مواجه 
می کرد. همین موضوع تلاشی در جهت ایجاد رونق در تولید داخلی و حمایت 
از  را  ما  ایرانی  کالای  از  استفاده  در  فرهنگ  ایجاد  و  ایرانی  کالای  از  مردم 

استفاده از ارز خارجی بی نیاز کرد.
عمومی  نهادهای  شرکت های  راستا  این  در  داد:  ادامه  شریعتمداری 
هستیم.  تیپیکو  شرکت  خدمت  در  امروز  داشتند.  دولت  با  خوبی  همکاری 
دارد.  برعهده  شستا  در  را  دارو  تولید  به  مربوط  فعالیت های  که  مجموعه ای 

حدود ۳0 درصد از تولید داروی کشور و ۳5 درصد از پخش دارو در سطح 
ایران را بر عهده دارد که سهامداران متعددی دارد.

وی افزود: در سال جهش تولید شاهد هستیم که مجموعه عظیم تولیدی 
دارو در کشور ۳0 داروی جدید را به بازار ایران عرضه می کند که قبل از این 
دارو از خارج وارد می  شد امروز با تولید مذکور و راه اندازی این بخش حدود 
50 میلیون دلار از ارز برای داروی کشور  کاهش و صرفه جویی می شود و این 
اما  تولید می شد،  در کشور  که  دیگر  داروی  پیدا می کند. 100  ادامه  مسیر 
مجموعه هلدینگ دارویی شستا در آن ورود نداشت امسال با وضعیت بهتری 
همین داروها در مجموعه شرکت های تولید کننده سازمان تامین اجتماعی 

به بازار عرضه شد.
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در ادامه افزود: ما در تولید دارو از یک 
مرکزی بازدید کردیم که داروی اختصاصی که قبلا توسط رژیم صهیونیستی 
وارد می شد و به دلایل متعددی امکان ورود به کشور وجود نداشت و برای 
بیماری های ام اس مورد استفاده قرار می گرفت در طی سالهای گذشته، حالا 

امروز در این شرکت تولید شده است.
بزرگی  قدم های خیلی  در طی هشت سال  اینکه  بیان  با  شریعتمداری 
توسط دانشمندان بزرگ در سایه علم و انگیزه شان برای ملت ایران برداشته 
جوان  نیز  مجموعه  این  در  الهی  لطف  به  که  کردند  آفرینی  افتخار  آنها  و 
مدیریت  نظام  استراتژیک  تغییر  پایه های  از  یکی  عنوان  به  نخبگانی  گرایی 
کشور، موجب تحولات اساسی در فعالیتهای این شرکت شده گفت: این مرکز 
توانسته به جهش های خوبی هم در حجم تولید و هم در میزان سود در طی 
افزایش 90 درصدی سود  از رکود صحبت می شد داشته باشد.  سالهایی که 

آوری مجموعه شرکتها، رکورد خوبی به شمار می رود. 
دیروز با حضور محمد شریعتمداری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
از ۳0داروی جدید شرکت سرمایه گذاری  محمد رضوانی فر مدیرعامل شستا 

دارویی تامین )تیپیکو( رونمایی شد.
هلدینگ دارویی شستا در این مراسم به عرضه از 105 قلم داروی جدید 
شرکت های تابعه خود پرداخت که در این میان، ۳0قلم آن برای نخستین بار 

در کشور تولید می شود.
گفتنی است با تولید ۳0داروی جدید در هلدینگ دارویی تامین موجب 

صرفه جویی ارزی50 میلیون دلاری در سال می شود.
شریعتمداری در ادامه این برنامه، در ویدئوکنفرانسی که به همراه محمد 
برگزار شد؛  تی پی کو،  مدیرعامل  فرهت،  پویا  و  مدیرعامل شستا،  رضوانی فر، 

شرکت کرد.
شرکت های  مدیران  با  شریعتمداری  محمد  ویدئوکنفرانس،  دراین 
توزیع داروپخش- شعبه اصفهان و داروسازی اکسیر در  تبریز،  کلرپارس در 
بروجرد  گفت وگو کرد و در جریان برنامه های آنها در حوزه تولید و توزیع دارو 

و مواد ضدعفونی کننده و بهداشتی و نوع فعالیت آنها در سه حوزه مواد اولیه و 
شیمیایی، ساخت دارو و توزیع دارو در دوره شیوع ویروس کرونا در شهرهای 

مختلف قرار گرفت.
از فعالیت گسترده شرکت های دارویی شستا در  با تقدیر  شریعتمداری 
ایام  در  که  توزیع  و  پخش  دارو،  تولید  اولیه،  مواد  تامین  مختلف  حوزه های 
تعطیلات نوروز هم ادامه داشت؛ تاکید کرد که اولویت اول وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی توجه به جهش تولید و اولویت های جهش تولید در سال1۳99 

و حفظ نیروی کار در شرایط شیوع ویروس کرونا در کشور است.
او خطاب به مدیران شرکت های حاضر در ویدئوکنفرانس درباره حفظ و 

حمایت از نیروی کارگر در کارخانه ها تاکید کرد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: شرکت های تابعه شستا پتانسیل 

رشد تولیدی بالاتری دارند و باید امسال روی این فرصت ها بیشتر کار شود.
داروپخش  کارخانجات  شرکت  به  ورود  بدو  در  همچنین  شریعتمداری 
از خط تولید محلول ضدعفونی کننده عمومی دست اتانول 80درصد در این 

شرکت بازدید کرد.
 وحید محلاتی، مدیرعامل شرکت کارخانجات داروپخش، در جریان این 
کارخانجات  ایران شرکت  در  ویروس کووید-19  از شروع  بازدید گفت: پس 
سازمان جهانی  استانداردهای  مطابق  فرمولاسیونی  تهیه  به  اقدام  داروپخش 
بهداشت برای تولید محلول ضدعفونی کننده دست کردند و با تغییر در یکی از 
خطوط تولید شرکت ، از اواخر سال گذشته اقدام به تولید و عرضه این محلول 

ضدعفونی کننده به بازار کرد. 
شرکت  در  حضور  با  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  است،  گفتنی 
توفیق دارو از زیرمجموعه های دانش بنیان و تحقیقاتی تی پی کو از بخش ها و 
خطوط تولید شرکت توفیق دارو در جریان تلاش های شبانه روزی این مجموعه 

بازدید کرد.
بنیان  دانش  مجموعه های  از  دارو،  توفیق  مهندسی  تحقیقاتی،  شرکت 
گروه دارویی تامین اجتماعی)تیپیکو( است که در زمینه تحقیقات، سنتز و 

تولید مواد موثره داروهای فناورانه و با ارزش اقتصادی بالا فعالیت می کند.
گفتنی است همزمان با شیوع ویروس کرونا در ووهان چین، متخصصان 
این شرکت مطالعه و آزمایشات مربوط به تولید مولکول های دارویی که در 
کشورهای دیگر در روند کنترل و درمان احتمالی این بیماری تاثیرگذار بوده 
تعداد شش  از  دارویی  موثره  ماده  دو  ساخت  کار  که  کردند  آغاز  نیز  را  اند 

مولکول دارویی منتخب، به پایان رسیده است.
عملکرد  تشریح  ضمن   - توفیق دارو  مدیرعامل  رضوانفر-  محمدامین 
در  شرکت  موفقیت های  روند  بیان  به  دارویی،  موثره  مواد  تولید  در  شرکت 
سال های اخیر و ظرفیت های ایجاد شده در حوزه توسعه محصولات جدید و 

صرفه جویی ارزی ناشی از آن پرداخت.

صرفه جویی ۵۰ میلیون دلاری ارز با تولید ۳۰ داروی جدید 

وزیر آموزش و پرورش:

مراکز آموزشی تا 2 هفته دیگر هم تعطیل خواهند بود

شرایطی  درهیچ  سلامت  بیمه  گفت:  سلامت  بیمه  سازمان  مدیرعامل 
ازجمله وضعیت فعلی جامعه، ارائه خدمات به بیماران را معطوف به دریافت 

اعتبار نمی کند.
از  یکی  مردم  تردد  کاهش  اینکه  به  اشاره  با  موهبتی،  طاهر  مهندس 
ازافزایش  با هدف جلوگیری  توجه مسئولان کشور  و مورد  رویکردهای مهم 
سلامت،  بیمه  درسازمان  گفت:  است،  کرونا  بیماری  به  افراد  ابتلای  میزان 
پیشخوان صورت می  دفاتر  به  مراجعه  بار  میلیون  تا 22  سالیانه حدود 20 
گیرد که بیشتر جهت تمدید دفترچه است، خوشبختانه، با تمهیدات صورت 
گرفته برای کمک به مردم درگام اول اعلام شد که دفترچه بیمه تمامی گروه 
و  شهدا  خانواده  طلاب،  روستاییان،  بازنشستگان،  دولت،  کارکنان  شامل  ها 
ایثارگران، دانشجویان، مددجویان بهزیستی و بیمه رایگان تا اول اردیبهشت 

تمدید شد.
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت افزود: از سوی دیگر با توجه به شرایط 
تیرماه  اول  تا  ها  دفترچه  تمدید  جهت  رویکرد  این  مقررشد  آمده،  پیش 

ادامه پیدا کند، تنها بیمه شدگان صندوق ایرانیان هستند که علاوه برامکان 
پرداخت سیستمی با توجه به تعداد محدود، می توانند مراجعه حضوری هم 
داشته باشند، ضمن اینکه سیستم استحقاق سنجی که در بخش بستری از 
گذشته فعال بود نیز از نیمه دوم فروردین درسراسر کشور برای بخش سرپایی 

درحوزه خصوصی و دولتی راه اندازی می شود.
توانند  پزشکان می  این سیستم  از طریق  تاکید کرد: خوشبختانه  وی 
دفترچه،  تاریخ  به  مراجعه  بدون  گیرد،  می  صورت  که  استعلامی  براساس 

احرازهویت فرد، اعتباردفترچه و رفع همپوشانی را انجام دهند.
بیمه  پوشش  پیش  یکسال  ازحدود  اینکه  بیان  با  موهبتی  مهندس 
توجه  با  کرد:  تصریح  است،  شده  متوقف  بیمارستان  تخت  روی  بر  سلامت 
به اینکه بیماران مبتلا به کرونا اورژانسی به حساب می آیند، تمامی افراد 
مشکوک به بیماری کرونا که در بیمارستان بستری می شوند، بلافاصله بیمه 
شده و درصورت توانایی مالی، خودشان حق بیمه را پرداخت می کنند؛ اما 
درصورت عدم توانایی مالی، ارزیابی وسع انجام می شود که جهت رفاه حال 

بیماران مبتلا به کرونا، هماهنگی هایی با وزارت رفاه صورت گرفت تا ارزیابی 
وسعی که یک ماهه زمان می برد، یک روزه انجام شود.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت، با تاکید براینکه بیمه سلامت درهیچ 
شرایطی ارائه خدمات به بیماران را معطوف به دریافت اعتبار نمی کند، اظهار 
ندارد، داروهایی که در  برای مردم دراین خصوص وجود  کرد: هیچ مشکلی 
پروتکل های ابلاغی وزارت بهداشت برای بیماران مبتلا به کرونا اعلام شده 
هم  تعدادی  و  بوده  سلامت  بیمه  حمایت  تحت  گذشته  از  تعدادی  است، 
آزمایشات،  قرار گرفته است. همچنین، خدمات،  ابلاغ، تحت پوشش  از  پس 
تصویربرداری و اقدامات پاراکلینیکی برای بیماران مبتلا به کرونای بستری 
دربیمارستان، تحت پوشش بیمه سلامت قرار دارد و 90 درصد هزینه های 

آنها توسط این سازمان پرداخت می شود.
وی در پایان از رفع برخی محدودیت ها مانند رعایت فاصله 6 ماه بین 
انجام دو CT اسکن و شرط تخصص CT اسکن ریه که بر اساس دستورالعمل 

های وزارت بهداشت اعمال شده بود، برای بیماران مبتلا به کرونا خبر داد.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت:

بیماران کرونایی در بیمارستان بیمه میشوند


